



ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပှၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါခိၣ်ဒုသဝီပှၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လၢဒိၣ်စဲဘၣ် ၆ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 24-294-11

ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ- SAC ကဘီယုၤကွံာ်လီၤမ့ၣ်ပီၢ်အယိ သဝီဖိ ဘၣ်ဒိ (၂) ဂၤ ဒီး သီခါဖျါ ဒီးစံာ်လီၤတဖၣ်ဟးဂီၤ ဖဲဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, လၢအ့ၢ်ဖျါ ၂၀၂၄ နံၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်ပှၤ ဖဲလၢအ့ၢ်ဖျါ ၂၀၂၄ နံၣ် န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢအ့ၢ်ဖျါ ၂၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်, တချုးလၢဟါလီၤခီ ၉ န့ၣ်ရံၣ်ဆၢကတီၢ် ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးကီၢ်ကးကရူၢ် (SAC) ကဘီယုၤဟဲကွံာ်လီၤဝဲမ့ၣ်ပီၢ်ကအိၣ်လၢ (၁၈) ဖျါ ဖဲ ဟးတရဲၤကရူၢ် ဒီးမဲၣ်သန့ကရူၢ်ပှၤန့ၣ်လီၤ. SAC ကဘီယုၤဟဲကွံာ် လီၤမ့ၣ်ပီၢ်တဘျီအံၤ ဘၣ်ဟးဂီၤဝဲ သီခါဖျါ (၂) ဖျါ စံာ်ဖျါလၢအအိၣ်ဘူးတဖၣ် ဒီးကျဲန့ၣ်လီၤ. SAC ကွံာ်လီၤဝဲမ့ၣ်ပီၢ် (၂) ဖျါ ဖဲ အ---သီခါဖျါ, ဘ--- တၢ်လူၢ်ခိၣ်ထံး, ဟးတရဲၤကရူၢ်ပှၤ ဒီးသီခါဖျါခိၣ်ဒုးဟးဂီၤဝဲန့ၣ်လီၤ. ကဘီယုၤကွံာ်လီၤကဒီးဝဲ မ့ၣ်ပီၢ်တဖျါ ဖဲ စံာ်ဖျါလၢအအိၣ်ဘူးဒီးသီခါဖျါတဘျီအံၤ ဒီးကွံာ်လီၤစံာ်ကီးဝဲ မ့ၣ်ပီၢ်တဖျါဖဲစံာ်ဖျါလၢအအိၣ်ဘူးဖဲန့ၣ်ခဲဘၣ် အဘၣ်စၢၤန့ၣ် လီၤ. ဖဲ SAC ကဘီယုၤကွံာ်လီၤမ့ၣ်ပီၢ် (၂)ဖျါ ဖဲ ဆ--- သီခါဖျါ, မ--- တၢ်လူၢ်ခိၣ်ထံး, မဲၣ်သန့ကရူၢ်ပှၤအဆၢ ကတီၢ်ဘၣ်ဒိဝဲ ဖဲသးပှၤတဂၤ ဒီးဖိသ့ပိာ်မ့ၣ်ဖိ (၁၂) နံၣ်တဂၤ လၢအအိၣ်ဖဲ ဆ--- သဝီ, မဲၣ်သန့ကရူၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖိသ့ပိာ်မ့ၣ် ဖိန့ၣ် အစုဘၣ်ဒိဝဲ ဒီးမ့ၣ်လၢဖဲသးပှၤတခီ အကီၢ်ဘိဒီး အခိၣ်ဘၣ်ဒိဝဲဒုန့ၣ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခိၣ် SAC ကဘီယုၤကွံာ်လီၤဝဲ မ့ၣ်ပီၢ်တဖျါ ဖဲသဝီဖိတဂၤလၢအအိၣ်ဖဲ ဆ--- သဝီ, မဲၣ်သန့ကရူၢ် အဟံၣ်တီၤကပၤ, ဒီးကွံာ်လီၤဝဲမ့ၣ်ပီၢ် (၄) ဖျါ လၢသဝီဖိစံာ်ပျါလၢအအိၣ်ဘူးဒီး ဆ--- သီခါဖျါ, ဒီးကွံာ်လီၤမ့ၣ်ပီၢ် (၇) ဖျါလၢ ဆ--- ကျဲကပိာ်ကပၤန့ၣ်လီၤ. ခီဖျါလၢသဝီဖိ တဖၣ် ထၢဖျါက့ၤမ့ၣ်ပီၢ်အက့ၤအခီတန့ၢ်ခဲလၢာ်ဘၣ်အယိ အဝဲသ့ဘၣ်ယိဝဲလၢကဘၣ်ကူးအဝဲသ့အစုအခိၣ် ဖဲအဝဲသ့ မၤအိၣ်စံာ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ¹

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤဖဲ လၢယုၤ ၂၀၂၄ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပှၤမၤ သကိး တၢ်တဂၤ ဖဲ ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိၤအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် (KHRG) လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိ ခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပှၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢ အဝဲနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲပုးအါထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒု KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ န့ၣ်လီၤ.

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	ကဘီယူၤသုးခးလီၤတၢ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လါအ့ၢ်ဖျါ ၂၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၢ, ကီၢ်ရဲၣ်)	<ul style="list-style-type: none"> အ--- သီခါဖျါ, [ဘ--- တၢ်လူၢ်ခိၣ်ထံး] ဟးတရဲၤကရူၢ်, ဖၣ်အၢၣ်ကီၢ်ဆၢ, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ် [ဒီးစံာ်လါအိၣ်ဘူးဒီး အ--- သီခါဖျါ] ဆ--- သီခါဖျါ, [မ--- တၢ်လူၢ်ခိၣ်ထံး] မဲၣ်သန့ၣ်ကရူၢ်, ဖၣ်အၢၣ်ကီၢ်ဆၢ, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ် [ဒီးစံာ်လါအိၣ်ဘူးဒီး ဆ--- သီခါဖျါ]

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ		
မံၤ	နီၢ်ဒ---	နီၢ်ဃ---
သးနံၣ်	၈၅ နံၣ်	၁၂ နံၣ်
မုၢ်/ ခွါ	ပိၣ်မုၢ်	ပိၣ်မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ
ထီၣ်ပှါ / သဘူ	ထီၣ်ပှါ	-
တၢ်ဖိးတၢ်မၤ	ဒိသန့ၤသးလၢပှၤဂၤ	ဒိသန့ၤသးလၢပှၤဂၤ
တၢ်ဘျီၣ်တၢ်ဘါ	ဘါသီခါ (ဘူးဒး)	ဘါသီခါ (ဘူးဒး)
တၢ်ဟံးမူဒါ/ လီၤလၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒုသဝီ	ဆ--- သဝီ, မဲၣ်သန့ၣ်ကရူၢ်, ဖၣ်အၢၣ်ကီၢ်ဆၢ, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ်	ဆ--- သဝီ, မဲၣ်သန့ၣ်ကရူၢ်, ဖၣ်အၢၣ်ကီၢ်ဆၢ, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ်

ပှၤလၢအမၤအပယုဲတၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၤလၢ	သုးကျိၤ/ သုးရဲၣ် / သုးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၤကျဲ / သုးကလၢ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၤလၢ
-	-	ထံကီၢ်တၢ်ပၤတၢ်ပြဲးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) ကဘီယူၤသုး	-	-

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

<p>၁. ရဲပုးပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.</p> <p>လီၤကဝီၤခိၣ်န့ၢ်တဂၤ ဒုးသ့ၣ်ညါဝဲ KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိဘၣ်သးဒီးတၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤအဂ့ၢ်အံၤန့ၢ်လီၤ. KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ လဲၤဆူတၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၤလၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ် ဒီးမၤတၢ်ထံၣ်လိၣ်ဒီးပှၤတူၣ်ဘၣ်တၢ် [နီၢ်ဒ---, ဒီး စံာ်ကစၢ်, စီၤလ---,</p>

အိၣ်လၢ ဂ--- သဝီ ဒီး ဒိန့ၢ် သဝီဖိလၢအဘၣ်ဒိ (၂) ဂၢအဂီၤ ဒီးတၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤတဖၣ်အဂီၤန့ၢ်လီၤ. [KHRG ပျီပူၤပုၤမၤတၢ်ဖိ ကတိၤသကိးစ့ၢ်ကိးတၢ်ဒီးန့ၢ်ပုၤတဂၤအိၣ်ဖဲ ဆ--- သဝီ, ဒီးမ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢအိၣ်စ့ၢ်ကိးဖဲတၢ်ကဲထိန်သးအလီၢ်န့ၢ်လီၤ].

၂. ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂုၢ်အံၤတဂၤစ့ၢ်စ့ၢ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂုၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

တၢ်ဂုၢ်တၢ်ကျါအံၤတၢ်မၤလီၢ်တၢ်အိၣ်သ့ၣ်ဖျါ ဖဲကန့ၢ်တၢ်မၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်အကလုာ် [ပုၤတူၣ်ဘၣ်တၢ် နီၢ်ဒ---, ဒီး စံာ်ကစၢ် စီၤလ---] ဒီး ကွၢ်တၢ်ဂီၤ [တၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤ ဒီးသဝီဖိဘၣ်ဒိအဂီၤလၢ KHRG ပျီပူၤပုၤမၤတၢ်ဖိဒိန့ၢ်အိၣ်တဖၣ်].

(၃) တပတီၢ်- ဟ်ဖျါတၢ်ကဲထိန်သးအဂ့ၢ်အကျါလၢလၢပုဲပုဲတက့ၢ်

ဟ်ဖျါတၢ်ကဲထိန်သးအဂ့ၢ်အကျါလၢလၢပုဲပုဲတက့ၢ်.

ဖဲလါ အ့ၣ်ဖျါ ၂၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၢ်, ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြဲးကိၣ်ကးကရၢ (SAC) ကဘီယူၤဟဲကွံာ်လီၤဝဲမ့ၢ်ပီၤ ဖဲ အ--- သီခါဖျါ, အိၣ်ဖဲ ဘ--- တၢ်လုၢ်ခိၣ်ထံး, ဟးတရဲၤကရူၢ် ဒီး ဆ--- သီခါဖျါ, အိၣ်ဖဲ မ--- တၢ်လုၢ်ခိၣ်ထံး, မဲာ်သန့ၣ်ကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၢ်လီၤ.

ဖဲလါ အ့ၣ်ဖျါ ၂၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၢ်, တချုး ဟါခီ ၉ န့ၣ်ရံၣ်, SAC ကဘီယူၤသး ကွံာ်လီၤမ့ၢ်ပီၤ (၂) ဖျါ ဖဲ အ--- သီခါဖျါ ဒီး မ့ၢ်ပီၤက့ဘၣ်ဖျါခိၣ်ခံက့ ဒီးဘၣ်တပုၣ်စ့ၢ်ကိးဃိၣ်တထံၣ်န့ၢ်လီၤ. ဒိန့ၢ်အသိး, မ့ၢ်ပီၤလီၤတဲာ်စ့ၢ်ကိးလၢ စီၤဟ--- အစံာ် လၢအအိၣ်ဘူးဒီး အ--- သီခါဖျါ ဒီးမ့ၢ်ပီၤလီၤတဲာ်စ့ၢ်ကိးလၢ စီၤဖ--- ဒီး စီၤသ--- အစံာ်အဘၣ်စၢၤတဖျါန့ၢ်လီၤ.

ဖဲ ဟါခီ ၉ န့ၣ်ရံၣ်ဆၢကတီၢ် ကဘီယူၤကွံာ်လီၤကဒီးဝဲမ့ၢ်ပီၤ (၂) ဖျါ ဖဲ ဆ--- သီခါဖျါ, မဲာ်သန့ၣ်ကရူၢ်ပူၤ ဒီးဘၣ်ဒိဝဲဖဲသးပုၢ် လၢအသးအိၣ် ၈၀ နံၣ်တဂၤ ဒီး အလံၤမ့ၢ်လၢအသးအိၣ် ၁၂ နံၣ်တဂၤ ဒီးဘၣ်ဟးဂီၤဝဲတၢ်ဟးလီၢ်တဖျါန့ၢ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ် နၢ်ဟူဝဲကဘီယူၤဟဲဆုၣ်တၢ်အဆၢကတီၢ် ဖဲသးပုၢ်ကိးဝဲအလံၤမ့ၢ် ဒီးဃုာ်လီၤကွံာ်ဝဲလၢသီခါဖျါပူၤန့ၢ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်လဲၤဃုာ် အိၣ်လၢတဃီၤစံာ်ထူၣ်ခိၣ်ထံးဆၢကတီၢ် မ့ၢ်ပီၤဂီၢ်မိၣ်ဖိတဖျါလီၤတဲာ်ဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်မဲာ်ညါ ဒီးပီၤဖးထီၣ်ဝဲန့ၢ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ် အိၣ်ခူသ့ၣ်အလီၢ် ဒီးမ့ၢ်ပီၤလီၤတဲာ်အလီၢ်န့ၢ် တၢ်ဒုၣ်စၢၤအယံၤကအိၣ်ဝဲ အခိၣ်ယီၢ် ၂၀ န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၢ်အဃိ မ့ၢ်ပီၤက့ဘၣ် ဝဲအလံၤမ့ၢ်အစုထွဲ ဒီးမ့ၢ်လၢအဖဲတခီ မ့ၢ်ပီၤက့ဘၣ်ဝဲအခိၣ်ညါခိၣ်လၢအထွဲတကပၤန့ၢ်လီၤ. အခိၣ်နၢ်လၢအထွဲတကပၤ ဘၣ်ဒိဝဲသၢဘိ ဒီးအခိၣ်နၢ်လၢအစုၣ်တကပၤဘၣ်ဒိဝဲခံဘိန့ၢ်လီၤ. တကးဒီးဘၣ် မ့ၢ်ပီၤက့ဘၣ်စ့ၢ်ကိးအကိာ်ဘိလၢအစုၣ်တ ကပၤန့ၢ်လီၤ. နၢ်ပုၤအိၣ်လၢ ဆ--- သီခါဖျါတဂၤတဲဘၣ် KHRG လၢ အဝဲတဲအိၣ်လၢအိၣ်ဖဲသီခါဖျါပူၤအံၤဘဆၣ် ဖဲသးပုၢ်န့ၢ် ပျံၤတၢ် ဒီးဃုာ်လီၤကွံာ်လၢသီခါဖျါဒီးလဲၤဃုာ်အိၣ်ခူသ့ၣ်ဝဲ ဒီးဘၣ်ဒိဝဲလၢမ့ၢ်ပီၤက့န့ၢ်လီၤ. မ့ၢ်ပီၤခံဖျါတဖျါန့ၢ် လီၤတဲာ်ဝဲ လၢတၢ်ဟးလီၢ်အမဲာ်ညါ ဒီးတၢ်ဟးလီၢ်အံၤဘၣ်ဟးဂီၤဝဲလၢမ့ၢ်ပီၤက့တဖၣ်န့ၢ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ တၢ်ဒိန့ၢ်အိၤဖဲ လါအ့ၣ်ဖျါ ၂၁ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် ဖဲ ဆ--- သီခါဖျါ မ--- တၢ်လူၢ်ခိၣ်ထံး မဲၣ်သန့ၣ်ကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ် ဆၣ်, ဒူသထူၣ်ကီၢ်ရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ဖဲသးပုၤ (၈၀) နံၣ် ဒီး အလံၤမုၢ် (၁၂) နံၣ် ခံၣ်အံၤဘၣ်ဒိလၢ SAC ကဘီယူၤ ဟဲကွံာ်လီၤမ့ၢ်ပီၤဖဲ လါအ့ၣ်ဖျါ ၂၀ သီ ၂၀၂၄ နံၣ် ဟါခိဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ပီၤခံၣ်ဖျါ လီၤတဲာ်ဘၣ်ဝဲ သီခါဖျါအိၣ်ဖဲ ဆ--- သ ဝီပူၤ ဒီး ဘၣ်ဒိဝဲသဝီဖဲခံၣ် ဖဲအဝဲၣ်သ့ၣ်လဲၤဖျါအိၣ်ခူသ့ၣ်လၢသ့ၣ်ထူၣ်ဖိလၢ ဖဲလၢအဝဲၣ်သ့ၣ်န့ၢ်ဟူကဘီယူၤဟဲဆၢတၢ်ဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ် ပီၤက့ဘၣ်ဝဲအလံၤမုၢ်အစုထွဲ ဒီးမ့ၢ်လၢအဖဲတခါ မ့ၢ်ပီၤက့ဘၣ်ဝဲအခိၣ်ညါခိၣ်လၢအထွဲတကပၤန့ၣ်လီၤ. အခိၣ်န့ၢ်လၢအထွဲတကပၤ ဘၣ်ဒိဝဲသဘီ ဒီးအခိၣ်န့ၢ်လၢအစ့ၣ်တကပၤဘၣ်ဒိဝဲခံာ် ဒီးမ့ၢ်ပီၤက့ဘၣ်ဝဲစ့ၢ်ကိးအကိာ်ဘိလၢအစ့ၣ်တကပၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)

ဒိန့ၣ်အသိး မ့ၢ်ပီၤလီၤတဲာ်ပီၤထီၣ်စ့ၢ်ကိး လၢ စီၤက--- အဟံၣ်တီၤကပၤတဖျါ, ဖဲ ဆ--- သဝီ, မဲၣ်သန့ၣ်ကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ် ဆၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဝံၤအလီၢ်ခံ ကဘီယူၤကွံာ်လီၤကဒီးမ့ၢ်ပီၤ (၄) ဖျါ ဖဲစီၤလ--- (၆၀ နံၣ်) အစံာ်ပျီပူၤ အိၣ်ဖဲ ဂ--- သဝီ, မဲၣ်သန့ၣ်ကရူၢ်ပူၤန့ၣ် လီၤ. လၢမ့ၢ်ပီၤလွံၤဖျါအကျါတဖျါ လီၤတဲာ်ဝဲလၢ အပန့ၢ်ကရူၢ်တဖျါန့ၣ်လီၤ [ပန့ၢ်တဘၣ်ဒိနီတဒုဘၣ်]. စီၤလ--- အံၤ သ့ၣ်အိၣ်ဝဲ ကထံ, သ့ၣ်ကပၤ, ဒီး မၤအိၣ်စံာ်န့ၣ်လီၤ. စီၤလ--- စံးဝဲ “ယအဲၣ်ဒီးစံးလၢ မ့ၢ်ပီၤက့ဘၣ်ဝဲတဖျါအံၤ ပကဘၣ်မၤက့ၢ် ဒ်လဲာ်. မ့ၢ်ပီၤက့ဘၣ်ဝဲတဖျါအံၤတၢ်လီၤလၢအပူၤဖျါ. ကဘၣ်ကူးပစုပခိၣ်ခဲကိး. ပဟးထၢက့ၢ်အံၤတန့ၢ်ခဲလၢာ်ဘၣ်.” မ့ၢ်လၢမ့ၢ် ပီၤလီၤတဲာ်ပီၤဖးထီၣ်လၢ စီၤလ--- စံာ်ပျီပူၤအဖိ အဝဲဘၣ်ယိၣ်ဝဲလၢတၢ်ကဘၣ်ကူးအစုအခိၣ်ဖဲအဝဲမၤအိၣ်စံာ်အဆၢကတီၢ် န့ၣ်လီၤ. အစံာ်န့ၣ် အိၣ်တပူၤဃီဒီး ဆ--- သီခါဖျါ ဖဲ မ--- တၢ်လူၢ်ခိၣ်ထံး မဲၣ်သန့ၣ်ကရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

တကးဒီးဘၣ် SAC ကဘီယူၤသးဟဲကွံာ်လီၤ မ့ၢ်ပီၤ (၇) ဖျါ ဖဲ ဆ---သဝီဖိ စီၤန--- အစံာ်ပူၤ ဒီအကပီၤကပၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ပီၤ တနီၤလီၤတဲာ်ဝဲဘူးဒီးကျဲလၢအအိၣ်ဖဲ ဆ--- သဝီ ဒီးလဲၤဆူ ဂ--- သဝီကပီၤကပၤ အဒုၣ်စၢၤယံာ်ကအိၣ်ဝဲ ၂၀ မ့တမ့ၢ် ၃၀ ခိၣ် ယီၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ပီၤ (၇) ဖျါအကျါတဖျါ လီၤတဲာ်ဝဲလၢကျဲခါသးန့ၣ်လီၤ. တချးလၢ SAC ကဘီယူၤသးကွံာ်လီၤမ့ၢ်ပီၤဒီး

ဘၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် ကဘီယူၤဟဲဆုၣ်ကွၢ်တၢ် ကအိၣ်လၢတခီန့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ တၢ်ဒိန့ၢ်အိၣ်ဖဲ လါအ့ၣ်ဖျါ ၂၁ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် ဖဲ ဆ--- သီခါဖျါအကပၤ, မဲၣ်သန့ၣ်ကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒူသထူၣ်ကီၢ် ရ့ၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါ အ့ၣ်ဖျါ ၂၁ သီ ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် SAC ကဘီယူၤ ကွံၣ်လီၤဝဲမ့ၣ်ပီၤ (၄) ဖျါ ဖဲ စီၤလ--- စံၣ်ပူၤအိၣ်ဘူးဖဲ ဆ--- သီခါ ဖျါ, ဒီး မ့ၣ်ပီၤလီၤတဲာ် (၂) ဖျါ ဖဲ ဆ--- သီခါဖျါ, မဲၣ်သန့ၣ်ကရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢစုစုၣ်တပၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ မ့ၣ်ပီၤလီၤတဲာ်လီၤဖဲ စီၤလ--- ပနၢ်ကရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢစုထွဲပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ဟးလီၤလၢအအိၣ်ဖဲ ဆ--- သီခါဖျါတဖျါ ဘၣ်ဟးဂီၤလၢ SAC ကဘီယူၤ ကွံၣ်လီၤမ့ၣ်ပီၤအဃိန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)

(၄) တပတီၢ်- တၢ်ယုန့ၢ်အခွဲး

မ့ၢ်ပူၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ပူၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဖါ, ဟ့ၣ်ပူၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပကသု တၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤတၢ်သူအိၣ်သ့လီၤ. [စံၣ်ကစၢ်တဂၤ ဒီးနီၢ်ဒ--- ဟ့ၣ် KHRG တၢ်ပျဲလၢကရူၢ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤ] န့ၣ်လီၤ.

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိၢ်
ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်ဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၤကဝီၤကရူၢ်သဘူတဖုလၢ အၢၣ်လီၤ မၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပူၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၤကဝီၤဒူသထီၣ်ဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပူၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကပာ်ဖျါထီၣ်လီၤကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ် ဘၣ်ဘီ ဒီးအတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံးသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrgh.org အပူၤ သ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.